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ČÍSLO 45 ZIMA 2024

Vážení spoluobčané,
blíží se konec roku a s ním i bilancování toho, co se podařilo splnit

a plánování akcí na příští rok. Na fotografiích uvnitř novin, najdete 

fotky míst či budov, které zásluhou investic Města Hranice a také 

finanční podpory OV Drahotuše, změnily vzhled k lepšímu. Chceme 

pokračovat v opravách chodníků. Snad se v příštím roce podaří 

dokončit na podzim započatou rekonstrukci budovy u tenisových 

kurtů. Letošní zářijové velké deště způsobily povodně a spolu s větrem 

poničily část stromů v parku u kostela. Studie na revitalizaci parku je 

zpracovaná již několik let, tak snad se podaří začít s jeho obnovou. 

Projektuje se také silnice a chodník v Tyršově a chodník v Lipnické ulici. 

Těch věcí, které je potřeba udělat, je opravdu hodně a postupně je 

přidáváme do zásobníku investic města Hranice. Snažíme se také 

reagovat na požadavky občanů a zjišťujeme možnosti zřízení boxu pro 

vyzvedávání zásilek, budou instalovány koše na psí exkrementy na 

cyklostezce do Slavíče, bylo vyměněno zrcadlo u parkoviště na 

náměstí pro bezpečnější přecházení silnice a další. 

V příštím roce opět Rada města plánuje návštěvy místních částí. 

Termín zatím není dán, ale budeme vás včas informovat.

Touto cestou bych chtěla za celý Osadní výbor všem popřát hodně 

zdraví a spokojenosti v čase adventu ale i v roce 2025.

Jitka Krejčiříková, předsedkyně OV Drahotuše

PLÁN AKCÍ
L I S T O P A D

16. 11.  Věncování – 9:00–18:00 v prostorách Osadního 

 výboru. Jde o charitativní akci na pomoc dětské 

 hematoonkologii FN Olomouc.

28. 11. Rozsvícení vánočního stromu v Drahotuších

 s malým jarmarkem, 14:00–20:00.

30. 11.    Ples KRPŠ v sále na Staré Střelnici od 20:00.

 K tanci zahraje skupina Last Minute.

P R O S I N E C

1. 12. Rozsvícení vánočního stromu na Rybářích

 v 17:00.

11. 12. Česko zpívá koledy v 18:00 před kostelem

 v Drahotuších. Doprovodí nás skupina Hraničáci,

 malé občerstvení zajištěno.

15. 12. Adventní koncert v kostele sv. Vavřince.

 Od 17:00 vystoupí skupina Gympleři, vstupné 

 dobrovolné – bude věnováno na údržbu kostela.

22. 12. Sousedské setkání a rozsvícení poslední 

 adventní svíce v 16:00 před kostelem

 v Drahotuších. Hudební doprovod a malé 

 občerstvení zajištěno.

24. 12.  Tradiční zpívání koled na Rybářích

 u zvoničky  ve 12:00.

24. 12. Ve 21:00 začne „půlnoční“ mše

 v kostele sv. Vavřince v Drahotuších.

26. 12. Živý betlém – od 15:00 u kostela sv. Vavřince

 v Drahotuších.

L E D E N

4. 1. Otevření hradu Helfštýn.

11. 1.  Výšlap z Drahotuš na Maleník.

 Sraz zájemců v 10:00 na náměstí.

11. 1. Koncert žáků Ostrůvku snů

 v 15:00 v kostele sv. Vavřince.

Ú N O R

8. 2.         Vodění medvěda

Bližší informace o akcích najdete

na plakátech na autobusových zastávkách, FB

a na webových stránkách www.drahotuse.cz

Osadní výbor Drahotuše, 

Město Hranice

a MŠ a ZŠ Drahotuše

Vás srdečně zvou na

ve čtvrtek 28. listopadu 2024

14:30  JARMARK

VYSTOUPENÍ DĚTÍ Z MŠ A ZŠ DRAHOTUŠE16:00  

  SLAVNOSTNÍ ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU16:30

V DOPROVODU RK BAND

Těšíme se na krásnou předvánoční atmosféru

Rozsvícení
vánočního stromu

v Drahotuších
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ZPRÁVY Z LETIŠTĚ
Letiště Drahotuše má za sebou další nabitou sezónu. Po netradičním 

startu roku na předávání cen Letecký sportovec roku 2023 jsme 

pokračovali v bohatém programu.

V červnu naši motoráři navštívili Aeroklub Nové Město nad Metují, kde 

nás reprezentovali na Sletu československých letadel, kde se 

předvedlo více než 80 československých letadel typu Aero, Avia,

Letov či Zlín. Richard Ponížil zde ukázal nejnovější z historických Zlínů 

Z-226T Trener 6 OK-MFL a OK-EHO.

Úspěšná sezóna pokračovala v červnu, kdy se v Toužimi u Karlových 

Varů konalo Plachtařské mistrovství České republiky 2024. Za náš 

aeroklub zde soutěžili Petr a Radek Krejčiříkovi ve třídě Kombi Open. 

Oběma se bohužel nezadařilo v prvním dnu, kdy bylo počasí hodně 

složité. Petr skončil celkově na 15. místě a Radek Krejčiřík se několika 

prvními místy v posledních dnech posunul výsledkovou listinou až na 

krásné 2. místo!

Tento závod byl také tréninkem reprezentačního týmu na mezinárod-

ní závody – Mistrovství Evropy v Táboře a hlavně pro náš aeroklub 

Mistrovství Světa v Texasu, kde se v městečku Uvalde západně od 

Houstonu opět po 12 letech konala tato soutěž nejvyšší úrovně, které 

se zúčastnila naše posádka Petr Krejčiřík, Ivan Novák a Radek Krejčiřík.

V létě si naši žáci užili nejintenzivnější část bezmotorového výcviku. 

Každou sobotu a neděli se poctivě sešli na letišti a trénovali s našimi 

oddanými instruktory. Letos se výcvik podařil dokončit Terezii 

Kovaříkové, která se tak v 16 letech stala pilotkou kluzáků!

V říjnu naše letiště hostilo Mistrovství České republiky Modelů

s mezinárodní účastí, kde se předvedly modely ve třech kategoriích

– házedla, kluzáky a modely poháněné gumovým svazkem.

Slet Zlínů – Richard Ponížil

Toužim 2024, R.Krejčiřík – 2.místo

Terezie KovaříkováTerezie KovaříkováTerezie Kovaříková

Společenská rubrika
V červenci až listopadu se dožili významného jubilea:

80 let   – pan Ivan Svozil 

 – paní Emilia Kaniová

85 let – paní Jindřiška Pacáková

 – pan Jiří Libosvár

 – paní Marie Vykopalová

90 let  – paní Marie Černá

91 let – paní Eva Kuchyňková

 – paní Mária Potočná

94 let – pan František Navrátil

96 let – pan Miloslav Pacák

97 let – paní Vlasta Otáhalová

Všem jubilantům gratulujeme!
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Podzim klasicky přinesl větrné počasí a s ním i oblíbenou akci všech 

malých i velkých – drakiádu. Již desátého ročníku této akce se zúčastni-

lo rekordních 151 registrovaných draků. Děti v doprovodu rodičů

a přátel soutěžily o zajímavé ceny, kdy první cenou byl jako každoroč-

ně vyhlídkový let darovaný Aeroklubem Hranice. Všechny zaregistro-

vané děti pak mohly formou tomboly vyhrát házecí letadélka, čí jiné 

drobné dárky. Některé si také vyzkoušely, posadit se do skutečného 

letadla. Každé dítě si z Drakiády odneslo samolepku na památku

a sladkou odměnu. A nechybělo ani opékání špekáčků.

Drakiáda se letos dočkala i nevídané mediální slávy. Pan Jiří Zablatzký 

natočil o akci reportáž, která obsadila první místo mezi příspěvky

i-reportérů České televize! 

V říjnu jsme přesunuli, jako již tradičně, našeho DuoDiscuse na letiště 

do Krnova na soustředění létání v dlouhé vlně za Jeseníky

a Krkonošemi. 

Další krásná sezóna na letišti je za námi a my se těšíme na úspěchy

a zážitky, které přinese rok 2025! 

Aneta Czerwek, aeroklub Hranice

Drakiáda 2024

Wavecamp 2024
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Netradiční návštěva

na Rybářích
Začátkem července letošního roku zavítal na Rybáře cestovatel

z Dánska Niels Olsen, dorazil sem po půlroční cestě. Vyjel z Dánska, 

přejel celé Německo, dále pokračoval přes Polsko. Na Rybáře přijel 

po zastávce v Ostravě, strávil zde několik dnů a pokračoval ve své cestě 

na Slovensko, do Rakouska a Itálie, odkud plánuje letět na Vánoce 

zpět do Kodaně. Netradičnost jeho cestování spočívá především

v dopravním prostředku, který tvoří odlehčený vůz tažený dvěma 

klisnami jménem Molly a Mille. Niels byl velmi přátelský a rozhovor

s ním inspirativní.

Za Osadní výbor na Rybářích jménem všech občanů děkuji SDH 

Drahotuše za jejich pomoc při letošní povodni. Poděkování rovněž 

patří povodňové komisi města a Městské policii Hranice. 

Ing. David Tomečka, předseda OV Rybáře

Ostrůvek snů
Hudební činnost v mé soukromé klavírní–varhanní škole Ostrůvek snů 

je v plném proudu. Po prázdninách se děti krásně rozehrály a před 

námi jsou opět naše pravidelná koncertní vystoupení.

11. prosince v 17 hodin uspořádám VÁNOČNÍ KONCERT v koncert-

ním sále v Zámecké ulici č. 118 v Hranicích a 11. ledna v 15 hodin 

budeme hrát na varhany ve farním kostele sv. Vavřince na 

náměstí v Drahotuších.

Všichni se těšíme, jak zúročíme svoji píli na hudebních vystoupeních 

pro své posluchače.

Nejen děti baví hra na klavír. Naše řady se rozrostly i o dospělé 

nadšené klavíristy. Plní si svůj dětský sen, nebo chtějí zkusit a zažít 

něco nového a obohatit svůj život o další zážitky a dovednosti.

My všichni ostrované, jak si navzájem říkáme, máme z muzicírování 

velkou radost a potěšení.

Mgr. Eva Lýsková
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Opravy v naší mateřské škole
Během letošních letních prázdnin byla naše 

mateřská škola uzavřena, a to nejen z důvodu 

dovolených, ale především kvůli rozsáhlým 

stavebním úpravám a opravám, které 

probíhaly ve všech prostorách školy. Cílem 

těchto prací bylo zajistit lepší podmínky pro 

děti a zaměstnance jak z hlediska estetické-

ho, tak zdravotního.

Co vše se změnilo?

Jedním z hlavních projektů bylo odvodnění 

sklepa, které mělo za cíl eliminovat pronikání 

vlhkosti do spodních pater budovy. Díky 

tomuto zásahu se výrazně zlepšilo klima

v budově a snížilo riziko vzniku plísní. Dále 

byla instalována zcela nová kanalizační

a odpadová potrubí, která procházejí oběma 

patry školky. Tento krok zajistil, že se minima-

lizovala rizika spojená s případnými havárie-

mi starého potrubí.

Třída Berušek prošla kompletní rekonstrukcí, 

která zahrnovala nové omítky a nádhernou 

výmalbu. Děti se nyní mohou těšit z krásně 

vyzdobeného prostoru plného barevných 

motivů a veselých dekorací, které jim 

zpříjemňují jejich každodenní pobyt ve 

školce.

Zásadní změnou prošla také podlaha na 

chodbě, která byla zcela zrenovována. 

Původní materiály byly odstraněny a nahra-

zeny novými podlahovými krytinami. Stejně 

tak bylo odstraněno staré obložení na 

stěnách, které nahradila nová omyvatelná 

omítka, což usnadní údržbu a přispěje

k čistotě prostředí.

Proč jsou tyto změny důležité?

Je pro nás nesmírně důležité, aby děti trávily 

čas ve školce nejen v krásném, ale především 

v bezpečném a zdravotně nezávadném 

prostředí. Díky těmto úpravám se můžeme 

ujistit, že prostory školky splňují ty nejvyšší 

standardy nejen z hlediska komfortu, ale

i z hlediska zdraví.

PŘIJĎTE SE PODÍVAT NA DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ

Všechny tyto změny nám přinesly velkou radost, a proto bychom vás rádi pozvali, abyste si nově 

zrekonstruované prostory přišli prohlédnout na Dnu otevřených dveří, který se bude konat

v dubnu. 

Těšíme se na vaši návštěvu.

Bc. Michaela Matějková
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V loňském školním roce se naše škola zapojila 

do dvouletého operačního programu J. A. 

Komenský (OP JAK), který přináší zkvalitnění 

výuky v mateřské i základní škole. Program s 

názvem Učení se nebojíme IV nám pomáhá 

zavádět do vyučování nové aktivizující 

metody, zážitkovou pedagogiku i propojovat 

formální a neformální vzdělávání. Díky 

tomuto projektu si děti vyzkoušely např. 

práci hrnčíře, zjistily, jaký je postup výroby 

knihy od jejího napsání až po konečný výtisk, 

zažily kurz přežití ve světě financí, absolvova-

ly několik zážitkových programů. Na pár 

hodin se staly lesníky, ornitology, výzkumníky 

i divadelníky. Nahlédly také do profesí 

zdravotníků a policistů. Do konce školního 

roku, kdy první etapa tohoto projektu končí, 

toho jistě stihneme mnohem více. 

Prostředky z OP JAK jsou určeny také pro 

vzdělávání pedagogických pracovníků. 

Pedagogové absolvovali celou řadu seminá-

řů a školení pro zkvalitnění výuky a zavádění 

nových metod a využívání umělé inteligence 

a technologií v pedagogické práci. Nedílnou 

součástí školy se také díky tomuto projektu 

stal školní psycholog, který připravuje 

preventivní programy pro jednotlivé třídy

a napomáhá wellbeingu a dobrému klimatu 

školy.

OP JAK nepřináší ale benefity jen dětem

a pedagogům, ale je přínosem i pro rodiče. 

Společné chvíle v rámci odborně tematicky 

zaměřených besed a komunitních setkávání 

posilují nejen rodičovské kompetence, ale 

především jsou milým propojením života 

školy a obce. Pro letošní rok jich chystáme 

ještě několik a moc se na ně těšíme.    

Mgr. Hana Kučerová

Co nám přináší OP JAK?

S žáky 6. třídy jsme za krásného, podzimního počasí vyrazili v pracov-

ním vyučování na školní zahradu, kde si každý vyrobil vlastní parfém. 

Zjistili jsme, že všechny rostliny mají svou vůni. Kromě čichu jsme 

použili i hmat k poznávání přírodnin. Připomněli jsme si důležitost 

stromů v přírodě, k čemu slouží a jak se třeba rozmnožují, nakonec 

jsme si zahráli zajímavou hru na sběrače šišek. Žáci vyrobili svou 

originální podzimní paletku z přírodnin, nakrmili rybičky v jezírku

a užívali si ještě posledního sluníčka. 

Mgr. Petra Sedláková

Barvy a vůně podzimu
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Ve středu 16. 10. 2024 jsme s žáky 7. třídy vyrazili autobusem na meteostanici Maruška. Cestou, v autobuse nám paní ředitelka povykládala

o Kelčském Javorníku, Hostýně, T. G. M. Po příjezdu do lyžařského centra Troják jsme se vydali na vrchol, v lese jsme stihli nasbírat houby, které 

jsme si určili, rozdělili do skupin a shrnuli naše vědomosti z hodin přírodopisu. U meteostanice nám pan učitel Holas vysvětlil, jak meteostanice 

funguje, jak se měří různé meteorologické údaje jako teplota, vlhkost, tlak a další. Také jsme diskutovali o tom, jak se tyto údaje používají

k předpovědi počasí. Z dřevěné rozhledny ve valašském stylu se nám nabídl kruhový výhled hned do několika krajů a pohoří. Nezapomněli jsme 

si vzít ani tužky a papíry, abychom si mohli načrtnout tento jedinečný pohled do krajiny, zbytek obrázku budeme dokreslovat ve výtvarné výcho-

vě. Kromě fotografií máme i krásné zážitky.

Mgr. Petra Sedláková

Za poznáním do Hostýnských vrchů

Naše žákovská rada se letos rozhodla potěšit 

pana školníka a uspořádala pro něj speciální 

Den školníka. Žáci se s nadšením pustili do 

příprav – vytvořili jeho velmi povedenou 

podobiznu a připojili spoustu milých vzkazů, 

ve kterých vyjádřili poděkování za vše, co pro 

naši školu dělá. Pan školník byl opravdu 

dojatý, a tak všechny děti odměnil malou 

sladkostí ze školníkova kufříku. Celý den 

probíhal ve veselém duchu. Děti se totiž 

mohly obléknout do pracovních montérek, 

takže se po chodbách pohybovali „školníci“ 

všech věkových kategorií. 

Bc. et Bc. Veronika Hlavinková

Škola plná

školníků
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Milí přátelé drahotušské školy,

roku 2024 zbývá pár posledních dní. Nepřejme si jen ať je lepší. Přejme si rovněž štěstí,

které je potřeba v nejrůznějších chvílích lidského života, pokoru, lásku, přátelství a smysl pro správnost. 

Dovolte mi, abych Vám ze srdce poděkovala za vstřícnost a pochopení, kterého se nám dostává.

Školství je v posledních letech plné zvratů a změn, stojí před námi mnoho výzev a nových úkolů.

Musíme reagovat ze dne na den, co platilo dnes, je zítra minulostí. Mohla bych umělé inteligenci našeptat: 

„Napiš mi přání k novému roku pro příznivce školy“. A za kratičkou chvíli by bylo hotové.

Nebylo by ale od srdce, bylo by „umělé“. 

Přeji Vám tedy, ze srdce a s láskou kouzelné Vánoce plné radosti, pohody a lásky,

aby každý okamžik nového roku 2025 patřil úsměvu a dobré víře a aby nás neopouštělo zdraví.

Věřím, že v atmosféře vzájemného pochopení a pokory budeme společně pokračovat

v úspěšné spolupráci na vzdělávání vašich–našich dětí.

S úctou

Mgr. Dagmar Pospíšilová, ředitelka školy

Čas neúprosně běží, jedna divadelní sezóna 

střídá druhou. V listopadu se rozloučíme

s divadelní hrou Oldřicha Daňka: „Svatba 

sňatkového podvodníka“ v režii Emilie 

Uřinovské. Režisérka to neměla lehké, 

potřebovala obsadit role a sehnat nové 

herce. A to se jí povedlo a musím přiznat, že 

téměř nebylo poznat, kdo je tím, co stojí na 

prknech zcela poprvé. To by mohla být i výzva 

pro ty, kteří by si rádi zahráli, ale nemají 

odvahu nebo si myslí, že by to nezvládli. 

Takže se nebojte a přijďte mezi nás, rádi vás 

přivítáme!

Na sezónu 2025 připravujeme situační 

komedii Marca Camolettiho: „Na správné 

adrese“ v režii Pavly Tvrdoňové. Hra slibuje 

řadu humorných situací, založených na 

nedorozuměních. Je to sice náročné na 

naučení dialogů, ale my to zvládneme. Po 

delší odmlce se vrací František Vrána, jeden 

ze služebně "nejstarších" členů souboru. 

Premiéru plánujeme na únor 2025 a opět

v sokolovně ve Velké. Přípravu máme 

komplikovanou, neboť se opravuje budova 

na tenisových kurtech, kde máme zkušebnu. 

Budova bude mít nová okna, fasádu

a střechu. Hlavně výměnu oken vítáme, bylo 

již nebezpečné je udržovat s pocitem, že buď 

vypadne sklo nebo my. Poděkování patří 

Městu Hranice, že uvolnilo finanční prostřed-

Divadelní spolek Tyl Drahotuše

se připravuje na novou divadelní sezónu
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ky na opravu budovy. Do zkušebny se sice 

dostaneme až po Vánocích, ale doufáme, že 

se to neodrazí na odvedených výkonech 

herců. Zatím zkoušíme s laskavým dovolením 

osadního výboru v jejich prostorách. Moc 

děkujeme za pochopení a vstřícnost před-

sedkyni Jitce Krejčiříkové a celému výboru.

Kdo sleduje kulturní dění v Hranicích, jistě 

mu neušla představení v rámci POBEČVÍ 

2024. Uvedli jsme 3 představení různých 

žánrů. Zvláště první, tragikomedie „Jak 

uvařit žábu“ v podání souboru z Ústí nad 

Orlicí, sklidilo obdivný ohlas na výkon herců. 

Představení DS Schod z Valašského Meziříčí 

nás zase zavedlo do říše broučků a nevěřili 

byste, že i tito malí tvorové mají starosti

a radosti podobné těm našim. Tečku za letošním POBEČVÍM udělal DS Tyl Drahotuše s výše uvedenou hrou. A již nyní přemýšlíme o dalším již

11. pokračování této malé přehlídky ochotnických souborů.

Věříme, že i v příští sezóně vám přineseme radost a smích a vy nás zase podpoříte svou účastí. Vždyť to je takový malý zázrak, že divadelnictví

v Drahotuších trvá již 161 let!

Na závěr mohu jen napsat: Moc se na vás, naše příznivce, těšíme!

Pavla Tvrdoňová

Dne 9. března 2024 proběhla valná hromada ZO ČSZ, která byla 

zároveň volební a kdy jsme zhodnotili činnost za minulé volební 

období. Byl zvolen nový výbor a revizor účtů na období r. 2024–2029, 

který pracuje ve složení předseda Jan Hais, členové Josef Kolář a Jan 

Trefil, revizorem účtů byla zvolena Magda Sumarová. Členská 

základna čítá 15 členů.

Dne 18. května 2024 byl uspořádán ve spolupráci se Spolkem PATRIOT 

a Osadním výborem Drahotuše, zájezd do obce Bílá voda, kde byla 

se starostou obce domluvena prohlídka a ukázka obecní pece

s ochutnávkou pizzy upečené v ní. Účastníci navštívili i místní muzeum, 

věnované internaci řádových sester. V Javorníku byl naplánován oběd 

a pak vycházka na krásně opravenou Tančírnu. 

Po roční přestávce jsme uspořádali 28. září 2024 tradiční výstavu 

ovoce, zeleniny a květin. V prostorách osadního výboru členové

a příznivci zahrádkářů měli možnost vystavit své výpěstky. Na posled-

ních výstavách se jako vystavovatelé účastní stále více občanů obce se 

svými výpěstky. Raritou letošního ročníku byla Indická okurka 

manželů Pospíšilíkových, která měřila neuvěřitelných 2,2 m.

Děkujeme ještě jednou, touto cestou, všem zúčastněným vystavova-

telům za jejich přízeň.

Za výbor ZO ČZS Jan Trefil

Činnost Základní organizace

Českého zahrádkářského svazu Drahotuše v roce 2024



10

DRAHOTUŠSKÉ NOVINKY

BOHOSLUŽBY O VÁNOCÍCH:

24. 12. „Půlnoční“ ve 21:00

25. 12.  Boží hod v 8:00

26. 12.  Svátek sv. Štěpána v 8:00

1. 1. 2025  Nový rok v 8:00

Srdečně vás zveme na tradiční Živý betlém 26. 12. („na Štěpána“)

v 15:00.

Přeji Vám milostiplné prožití vánočních svátků

a hojnost Božího požehnání v novém roce 2025.

P. Michal Zahálka, farář v Drahotuších

KONTAKT:  tel. 603 314 038, e-mail: fadrahotuse@ado.cz

www.farnostdrahotuse.cz

Farnost Drahotuše

Výzdoba oltáře při poděkování za úrodu

Živý betlém

Drahotušský včelařský spolek sdružuje včelaře z katastru obcí Drahotuše, Milenov, Klokočí, Hrabůvka, 

Uhřínov, Středolesí, Radíkov, Slavíč a části katastrů Hranic a Velké. Místní včelaři hospodaří s více než pěti 

sty včelstvy na téměř devadesáti stanovištích. Ačkoliv letošní rok 2024 byl, co se počasí týče spíše vlhký,

a s velmi rychlým nástupem jara, tak včelstvům v našem regionu se dařilo. Medová snůška v naší lokalitě 

nebyla žádná tragédie, jak bylo kvůli extrémně brzkému jaru predikováno a medu bylo poměrně dost. Našim 

členům se rovněž vyhnul melecitózní (betonový) med. Blíží se zimní období, takže mnohým z nás čaj s medem 

určitě přijde vhod. Med doporučuji vždy kupovat přímo od včelaře, jen takový je totiž zárukou toho, že se 

jedná o přírodní produkt. V říjnu se někteří naši členové zúčastnili mezinárodní výstavy Hanácká včela na 

výstavišti Flora Olomouc – a že bylo co obdivovat. Své produkty a zlepšováky předvedli včelaři z několika zemí 

a bylo možné ochutnat medové dobroty, vidět novinky v oboru a setkat se s kolegy z jiných krajů.

Závěrem mi dovolte popřát za drahotušskou včelařskou organizaci veselé Vánoce, hodně zdraví, splněných 

snů a šťastný nový rok 2025.

Ing. Oldřich Toláš

Český svaz včelařů – z.o. Drahotuše

Uplynulá sezóna byla pro nás plná výzev

a radosti z tvoření. Naše inscenace měly

u publika skvělý ohlas, a to je pro nás tou 

největší odměnou. Mezi nejúspěšnější 

patřila inscenace Panenka, která zaujala 

nejen dramatickým příběhem, ale také 

výraznými hereckými výkony našeho 

souboru.

Do našeho kolektivu jsme přivedli známé

i nové tváře, což nám umožnilo rozšířit 

repertoár o další inscenaci. Významnou 

součástí roku byly i hostující představení

v okolních obcích, což přispělo k většímu 

propojení s místními komunitami.

Co nás čeká v roce 2025?

Hlavním tahákem bude bezesporu česká 

premiéra Vlčí ukolébavky od Hilary Bell, 

psychologického dramatu, které si svou 

hloubkou a naléhavostí jistě získá vaše srdce. 

Kromě toho ve spolupráci s Dramaťákem pro 

teenagery při DDM Hranice připravujeme 

pohádku Kouzlo přátelství, která potěší 

zejména mladší diváky a jejich rodiče. Rádi se 

vrátíme také k oblíbeným hrám, které

v uplynulých letech skl ízely úspěch,

a přineseme i nový projekt, o kterém budeme 

informovat.

Na závěr bych rád poděkoval celému 

souboru za jejich úsilí, divákům za jejich 

věrnost a všem, kteří nás podporují. Těším se 

na další společnou sezónu plnou divadelních 

zážitků! 

S úctou,

Kamil Štroncer, principál Divadla Ventyl

Ventyl vykročil do nové sezóny s českou premiérou
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Činnost tenisového klubu Drahotuše

V letošním roce bylo v našem spolku přihlášeno 22 členů. Na jaře jsme se 

naplno věnovali přípravě kurtů na sezónu, která nám letos začala na konci 

dubna. 

Od začátku května do konce června probíhala v okrese Přerov soutěž 

veteránských družstev, které se naši zástupci zúčastnili a vybojovali 

skvělé 5. místo.

Počasí bylo letos vlídné, proto byly oba naše kurty ve skvělé kondici.

V průběhu sezóny zde proběhly různé turnaje pro různé tenisové nadšen-

ce. 

Koncem srpna započala rekonstrukce budovy vedle kurtů. Součásti 

prací je oprava střechy, výměna a redukce výplní otvorů, oprava fasády

a další drobné úpravy. Práce by měly být dokončeny v průběhu prosince. 

Tuto budovu využíváme společně s divadelním spolkem Tyl Drahotuše. 

Užívání budovy a okolí je do jisté míry omezené, proto jsme letos přerušili 

tradici a klubový turnaj ve čtyřhrách nepořádali. 

Díky teplému počasí jsme letos sezónu protáhli až do 5.11.

Věřím, že se na kurtech v příštím roce sejdeme minimálně ve stejném 

počtu a ve stejné formě.

Všem obyvatelům Drahotuš přeji za celý klub pohodové Vánoce a úspěšný 

rok 2025.

Ing. Ivo Toláš, předseda TK Drahotuše, z.s.
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Sbor dobrovolných hasičů Drahotuše
Po letech urgování, se náš sbor dočkal nové, 

zateplené fasády na Hasičském domě. Tato 

rekonstrukce fasády začala v květnu a byla 

ukončena oficiálně 21. října 2024. Součástí 

rekonstrukce byla výměna starých oken za 

nová okna v garáži, ve věži a na schodišti 

budovy. Byla vyměněna ventilační okna ve 

věži a vstupní dveře do věže a PHM. Taktéž 

byla provedena výměna starých plechových 

vrat za sekční vrata se vstupními dveřmi na 

nádvoří. Ve přední a zadní části budovy byly 

osazeny led reflektory. V garáži byla nainsta-

lována ventilace a na spojovacím krčku mezi 

hlavní budovou a věží byla usazena nová 

střecha. Tuto rekonstrukci provedla stavební 

divize firmy Ekoltes, které děkujeme za 

vstřícné a kvalitní provedení prací, taktéž 

chceme poděkovat radním, panu Františku 

Poláchovi a Radkovi Průchovi, kteří byli 

nápomocni našemu starostovi sboru, 

prosadit na městě  tuto nutnou rekonstrukci. 

Dík patří Městu Hranice za finanční podporu 

a osadnímu výboru, který nám zafinancuje 

nápis a znak nakreslený do fasády.

Nyní k dění ve sboru. Naši mladí hasiči se 

zúčastni l i  pět i  pohárových soutěží

v požárním útoku. Na to, že to jsou první 

jejich závody tak se umísťovali v polovině 

výsledkových tabulek. Také nás velmi potěši-

lo, že při účasti na okresním branném závodě 

pětičlenných hasičských hlídek dne 5. 10. ve 

Staměřicích, se umístili na krásném 4. místě. 

Naši členové byli nápomocni dne 7. 9. při 

oslavách 50 let od založení kopané

v Drahotuších. Také jsme se zúčastnili jako 

dohled při lampionovém průvodu 25. 10., 

který pořádal osadní výbor ve spolupráci se 

zdejší MŠ a ZŠ. 

Naše zásahová jednotka se v rozmezí od

20. 5. do 27. 9. aktivně zúčastnila 20 událostí 

při ochraně majetku a pomoci obyvatel-

stvu. Na těchto událostech strávila jednotka 

31 hodin. Největší událostí byla technická 

pomoc při povodni ve dnech 14. až 17. září. 

Prováděli jsme monitoring stavu zdejších 

vodních toků, čerpání zatopených objektů

a odstraňování spadaných a polámaných 

stromů. Tady je třeba všem zúčastněným 

členům a velitelům jednotky vyseknout 

obrovský klobouček !
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Děkujeme Všem občanům, Městu Hranice, 

OV Drahotuše a příznivcům za podporu

a přejeme Všem krásné Vánoce, hodně 

zdraví, lásky a úspěchů v novém roce 2025.

Zdar, ohni a pohromám zmar!

Za SDH Drahotuše

starosta sboru Ladislav Koutný st.
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Chodník od kostela

k restauraci U Jelena

bude v listopadu dokončen

Náměstí č. 56

– nový nátěr fasády, okapů a vrat

Nový chodník z náměstí

směrem k nádraží

Záplavy, Rybáře, září 2024 Nová pergola na dětském hřišti u kluziště

již v létě sloužila malým i velkým návštěvníkům.

Záplavy, 14. září 2024
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Oslavy 50 let fotbalu v Drahotuších
V sobotu 7. 9. 2024 se na místním sokolském hřišti uskutečnily oslavy 

50. výročí založení fotbalového oddílu v Drahotuších. Bohatý kulturně 

– sportovní program zahájila přípravka spřáteleného oddílu kopané 

SK Hranice, své umění předvedli mladí karatisté z Domečku, na svou 

fotbalovou historii zavzpomínali fotbalovým zápasem Svobodní vs. 

Ženatí, ladnost a krásu pohybu v každém věku předvedly ženy sleto-

vou skladbou Babí léto, zpestřením byla ukázka drezury pejsků klubu 

Agility a precizně secvičené vystoupení mažoretek.

Zlatým hřebem oslav však bylo utkání bývalých hráčů Drahotuš

s českými fotbalovými legendami pod hlavičkou SIGITEAMU. Diváci 

měli možnost uvidět na vlastní oči bývalé československé či české 

reprezentanty a ligové hráče. Z bývalých reprezentantů svá fotbalová 

umění předvedli např. Antonín Panenka – Mistr Evropy 1976, památ-

ný střelec rozhodující penalty, kterou nám předvedl i v Drahotuších se 

slovy: „... já se to už na stará kolena jinak učit nebudu!“, Horst Siegl, král 

ligových střelců se 178 ligovými brankami, důrazný a nekompromisní 

Tomáš Řepka, dále pak Marek Smola, Tomáš Mičola, Tomáš Polach, 

Zbyněk Pospěch, Rudolf Otepka, Jirka Jarošík a tým doplnili synové 

Tomáš Panenka a Horst Siegl ml. Drahotušští předvedli legendám své 

umění, leč přes veškerou  snahu podlehli svému soupeři 2:9. Nešlo ani 

tak o výsledek, ale především o zábavu a pohled na nezapomenutelné 

umění fotbalových mistrů…

Po bojovném utkání hosté ze SIGITEAMu uspořádali bezmála devíti 

stům spokojeným divákům autogramiádu s předáním fotografií

a dárkových předmětů a umožnili se vyfotit se všemi svými  příznivci

a obdivovateli .

V podvečer k tanci i poslechu zahrála skupina Gradace, která ukončila 

nádherné setkání  přátel drahotušského fotbalu, pamětníků, skalních 

fandů, funkcionářů a bývalých hráčů. Hlavním záměrem pořadatelů 

bylo s odstupem doby se setkat, pobavit se  a zavzpomínat jen a jen na 

to dobré, co kolektivní sport a zvláště fotbal přináší, a to nejen na hrací 

ploše . 

Velký  dík patří všem obětavým pořadatelům,  sponzorům za 

finanční podporu, přátelům z Klokočí za materiální pomoc,  

Osadnímu výboru Drahotuše, městu Hranice, ale i všem  účin-

kujícím za uskutečnění a zdárný průběh oslav.

Doufáme, že tato akce pobavila všechny přítomné a byla velkou 

inspirací mladší generaci opět hrát v Drahotuších fotbal.

Černý Libor 
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